
Som pædagogisk assistent 
har jeg fået en faglighed  
at møde børnene  
med… 
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Hvorfor ville du gerne være  

pædagogisk assistent? 

- Det ville jeg, fordi jeg rigtig 

gerne ville ud og arbejde med 

børn i en institution, f.eks. en 

vuggestue eller børnehave. Og 

da pædagoguddannelsen virkede 

uoverskuelig, da skolegang ikke 

altid lige har været mig, var ud-

dannelsen som pædagogisk assi-

stent oplagt. At tage den ville be-

tyde, at jeg alligevel ville få noget 

fagligt at byde på. 

Hvad synes du er fedt ved at  

arbejde med børn? 

- Blandt andet det at være med 

til at give børnene en tryg hver-

dag, når de er væk fra deres mor 

og far. Og dermed også at kunne 

give forældrene den tryghed, det 

er at vide, at deres børn har det 

godt, når de er i institutionen.  

Hvad har det faglige i uddannel-

sen givet dig?  

- Den har f.eks. givet mig en stør-

re indsigt i børnenes reaktioner, 

og hvad man ift. reaktionerne 

kan være obs på. Derudover har 

jeg også et større medansvar 

som pædagogisk assistent end 

f.eks. som medhjælper, det synes 

jeg også er fedt. Man er som 

pæd. ass. med inde over mange 

flere ting og kan snakke med, når 

der er nogle udfordringer, fordi 

man har en faglighed med sig.  

Og hvordan ift. forældrene?  

- Jeg synes også i forhold til for-

ældresamarbejdet, at det er rart 

at have noget faglig ballast. For-

ældrene kommer jo også til mig 

og ser, at selvom man ikke er 

pædagog, har man alligevel har 

et fagligt blik at bidrage med. 

Personlig anerkendelse  

- Personligt har det også givet en 

styrke at have taget uddannel-

sen, når det skolemæssige ikke 

rigtigt har været mig. Både at 

tage uddannelsen og få den an-

erkendelse, der følger med det, 

har været meget bekræftende. 

Hvilken betydning har det for 

børnene, at de har dig som pæ-

dagogisk assistent på stuen? 

- Det betyder bl.a., at de har en 

voksen, som rigtig gerne vil både 

dem og faget. Børnene får en 

meget nærværende voksen, som 

ser og hører dem og gerne sæt-

ter sig ned i øjenhøjde med dem. 

Og i kraft af at være uddannet til 

pædagogisk assistent har jeg ud-

over mit nærvær med børnene 

også en faglighed at møde dem 

med. Det er virkelig fedt. ■

 

Jannie er pædagogisk assistent i  
Tranbjerg Dagtilbud.  

Læs herunder, hvad det giver  
Jannie både fagligt og personligt  
at have taget uddannelsen som 
pædagogisk assistent. 

Tranbjerg Dagtilbud – Sammen gør vi en forskel! 

 
 

      
 


